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Vyznamenanie 
Ústredia JDS 
prvého stupňa 
pre okresnú 
predsedníčku JDS 
Jozefu Sokolíkovú

Tomáš Minarovič 
absolútnym 
víťazom Mini Rally 
Cupu 2017

Oslavy 
785. výročia prvej 
písomnej zmienky 
o meste začínajú vo 
štvrtok 26. októbra 
o 18.00 h svätou omšou 
v Kostole Najsvätejšej 
Trojice. Svätá omša 
bude slúžená za mesto 
a všetkých občanov. 
Celebruje farár 
Stanislav Garaj.
Hlavným dňom osláv 
bude piatok 27. októbra 
s nasledovným 
programom:
 14.00 h – slávnostné 
odhalenie symbo-
lického základného 
kameňa mesta na 
Námestí Ľ. Štúra,
 15.00 h – slávnostné 
zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v 
priestoroch Základnej 
umeleckej školy Dezi-
dera, spojené  
s oceňovaním osobností 
mesta, ktoré sa zaslúžili 
o jeho rozvoj a šírenie 
dobrého mena,
 17.00 h – ekumenická 
pobožnosť Kostole 
Najsvätejšej Trojice,
 18.00 h – umelecký 
koncert.
Pre záujemcov o náv-
števu tohto podujatia 
bude v piatok zabezpe-
čený autobus z parko-
viska pred nemocnicou 
do ZUŠ DK i späť v čase 
aktuálnom pre presun. 
Vstup je voľný.

Rozhovor 
s kazateľom 
Cirkvi adventistov 
siedmeho dňa 
Michalom Fulierom

785. 
výročie prvej písomnej 

zmienky mesta 

Bánovce
nad Bebravou

Bývalí bánovskí tatrováci na odvetnej návšteve v Kopřivnici

Na radnici, vo fabrike aj v múzeu

Platená inzercia

Po nedávnej návšteve 
bý va lých t at rová kov 
z  Kopřivnice  v  Bánovciach 
nad Bebravou zorganizo-
valo vedenie nášho mesta 
odvetnú návštevu minulý 
týždeň 19. októbra. Celkom 
dva autobusy našich tatro-
vákov, vrátane primátora 

Mariána Chovanca a jeho 
zástupcu Petra Bulíka, 
priv íta l i predstavitel ia  
partnerského mesta v  kon-
ferenčnej sále mestského 
úradu. Starosta Kopřivnice 
Miroslav Kopečný potvrdil 
a  tlmočil iba dobré dojmy 
kopřivnických seniorov 

z návštevy v Bánovciach pred 
mesiacom. Už teraz pozval 
všetkých Bánovčanov na 
oslavy 70. výročia povýšenia 
Kopřivnice na mesto, ktoré sa 
uskutočnia v druhej polovici 
augusta 2018. 

V bohatom celodennom 
programe dominovala hodi-

nová exkurzia v  montážnej 
hale súčasnej prosperujúcej, 
stále českej, firmy Tatra 
Trucks Kopřivnice, ktorá pri-
blížila Bánovčanom výrobu 
rôznych typov nákladných 
vozidiel Tatra pre celý svet.  
O  dôležitom postavení tejto 
značky vo svete prináša 

dôkazy aj Technické múzeum 
Tatra, ktorá vyrábala nielen 
nákladné, osobné, prete-
kárske a špeciálne vozidlá, ale 
aj vlakové súpravy a športové 
lietadlá. Po prehliadke múzea 
bola celodenná akcia Bánov-
čanov zavŕšená návštevou 
historického Štramberku.      

Nakoľko sa Bánovčania v areáli súčasnej firmy Tatra Trucks Kopřivnice fotiť nemohli, učinili tak len pred jej bránami, kde sú vystavené  najnovšie 
modely nákladného vozidla Tatra s názvom Präsident. Túto limitovanú sériu firma vyrába len tento rok, k 120. výročiu  výroby prvého osobného 
automobilu so spaľovacím motorom v Kopřivnici, tiež s názvom Präsident, ktorý bol zároveň prvým automobilom vyrobeným v strednej Európe. 
Viac informácií o zážitkoch Bánovčanov v reportáži na 4. strane.  Text a foto: Alena Borszéková
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Platená inzercia

KRAJ VZDELANÝ, PROSPERUJÚCI 
A ŠETRNÝ K ŽIVOTNÉMU PROSTREDIU

Treba stavať vzdelávací systém na dátach a faktoch 
so zásadnými hýbateľmi v školstve. Úspech každého 
žiaka je pre nás kľúčovým kritériom. Chcem 
podporovať aktivity, ktoré prispievajú ku vzniku 
nových pracovných miest. Je potrebné sa riadiť 
vo všetkých oblastiach zásadou šetrnosti a to aj 
v oblasti nakladania s prírodnými zdrojmi, krajinou 
a v prístupe k životnému prostrediu.

www.janksinan.sk

Slávnostné znovuotvorenie 
Múzea Partizánskej brigády Jana Žižku
Oblastný výbor SZPB Trenčín a Mesto Bánovce nad Bebravou vás pozývajú v pondelok 
30. októbra 2017 o 13.30 h na slávnostné znovuotvorenie expozície Múzea Partizánskej 
brigády Jana Žižku v priestoroch  bývalého Stredného odborného učilišťa odevného 
Zornica na Ulici A. Hlinku 21 v Bánovciach nad Bebravou. Stretnutie účastníkov vo 
vestibule budovy je o 12.45 h.

Upozornenie 
pre chodcov a cyklistov

Čo by sme mali vedieť 
o voľbách do VÚC

Deti sa naučili odhaliť 
riziká na internete

Na základe viace-
rých podnetov vodičov, 
opätovne upozorňujeme 
chodcov a  cyklistov, aby 
dodržiavali bezpečnosť na 
cestách. Čoraz častejšie totiž 
dochádza ku kolíznym situ-
áciám. Dôvodom je, že práve 
uvedená skupina účastníkov 
cestnej premávky nebez-
pečne, a niekedy doslova až 
arogantne, vstupuje do cesty 
prichádzajúcim motorovým 
vozidlám.

Upozorňujeme preto, že 
chodec nemá v  každej situ-
ácii prednosť, keď chce prejsť 
na druhú stranu cesty. Neu-
vážené vstúpenie do jazdnej 
dráhy prichádzajúceho 
motorového vozidla môže 
byť preto považované za 
závažné porušenie Zákona 
č. 8/2009 Z. z. o cestnej pre-
mávke a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov. 

Najčastejšie rizikové 
situácie na cestách sú: náhle 
vstúpenie chodca do cesty 
práve blížiacemu sa motoro-
vému vozidlu, prebehnutie 
chodca v  tmavom oblečení 
cez cestu mimo priechodu 
pre chodcov, neočaká-

vaný náhly prejazd cyklistu 
cez priechod pre chodcov, 
cyklista alebo chodec na 
ceste v protismere.

Aby sa predišlo  nebez-
pečným kolíziám a 
dopravným nehodám, 
odporúčame dodržiavať 
niekoľko dôležitých zásad:
1. Skôr, než vstúpite na 
priechod pre chodcov, 
dôkladne skontrolujte, či sa 
práve nepribližuje nejaké 
motorové vozidlo. 
2. Nikdy nevstupujte na 
priechod  pre chodcov, ak 
rýchlosť prichádzajúceho 
vozidla naznačuje, že 
následkom jeho náhleho 
zastavenia, spôsobíte kolíziu 
ostatných vozidiel za ním.
3. Priechod pre chodcov nie 
je určený na plynulú jazdu 
pre cyklistov!

4. Počas daždivého počasia 
sa brzdná dráha vozidla 
zväčšuje. Súčasne je znížená 
aj viditeľnosť, preto buďte 
opatrnejší a používajte 
viditeľné refl exné prvky. 

Najviac nedisciplino-
vaných chodcov a cyklistov 
je na uliciach Sládkovičova, 
Moyzesova, Za Valy, J. 
Matušku. V  týchto lokali-
tách najčastejšie riskantne 
prebiehajú chodci cez 
cestu mimo priechod pre 
chodcov, alebo sú na nich 
často cyklisti v  protismere. 
Podľa informácií mestskej 
polície, riešení boli už aj 
viacerí vodiči na Cibisláv-
skej ulici, ktorí prechádzali 
ulicou v protismere. 

Mesto v  tejto súvislosti 
vyzýva občanov nielen 
k dodržiavaniu dopravných 
predpisov, ale aj k  väčšej 
vzájomnej ohľaduplnosti. 
Na záver možno dodať, že 
aj v  cestnej premávke platí 
zlaté pravidlo. Nerobte 
iným to, čo nechcete, aby 
oni robili vám. Stačí sa 
teda vžiť do situácie iného 
a podľa toho konať.

 Tlačová správa mesta

Predseda Národnej 
rady Slovenskej republiky 
rozhodnutím č. 166/2017 Z. 
z. vyhlásil voľby do orgánov 
samosprávnych krajov  a 
určil deň ich konania 
na  sobotu    4.  novembra 
2017 od 07.00 do 22.00 h. 
Bližšie informácie o voľbách 
v  našom meste poskytla 
Lenka Ondrkalová z  Mest-
ského úradu v  Bánovciach 
nad Bebravou: 

„Prvé stretnutie okrsko-
vých volebných komisií sa 
uskutočnilo 11. októbra 2017, 

kde jednotliví členovia zložili 
sľub a  došlo k  žrebovaniu 
predsedu a  podpredsedu 
okrskových volebných 
komisií v  meste Bánovce 
nad Bebravou. Počet okrskov 
v  meste Bánovce nad 
Bebravou je 18. Už v  pred-
chádzajúcich voľbách došlo 
k zmene sídla volebnej miest-
nosti okrsku č. 1, ktorý bol 
presunutý z priestorov Klubu 
dôchodcov do priestorov 
MsÚ na Farskej ulici.  Volič 
vo volebnej miestnosti môže 
na hlasovacom lístku pre 

voľby predsedu samospráv-
neho kraja zakrúžkovať 
len jedného kandidáta. 
Pre voľbu poslancov do 
krajského zastupiteľstva, 
môže volič zakrúžkovať 
maximálne troch kan-
didátov podľa poradia, 
ktorých si zvolí.   Zmena 
oproti minulým voľbám do 
vyššieho územného celku  je 
tá, že tentokrát budú voľby 
predsedu VÚC jednokolové 
a  voliť  budeme poslancov 
i predsedu VÚC na päťročné 
volebné obdobie.“  (r)

Internetová krimi-
nalita a  najmä riziká na 
sociálnych sieťach, sú čoraz 
aktuálnejšou témou, ktorou 
sa zaoberajú rodičia, aj 
my pedagógovia. Aby sme 
uchránili žiakov našej školy 
- ZŠ Duklianska  od nástrah 
internetu, rozhodli sme 
sa pozvať na besedu neja-
kého odborníka, ktorý by 
mladším žiakom veku pri-
meranou formou objasnil 
túto problematiku. Nebolo 
treba chodiť ďaleko a  jed-
ného, ktorý získal za oblasť 
prevencie na internete už 
dve národné ocenenia, sme 
našli priamo v  Bánovciach 
nad Bebravou. 

Napriek tomu, že žiaci 
mali o  internete a  sociál-
nych sieťach už základné 
informácie, prednáška ich 
veľmi zaujala a obohatila ich 
o  ďalšie dôležité poznatky. 
Svedčili o  tom viaceré 

otázky, ktoré kládli počas 
hodiny. Prednášajúci im 
pútavou formou vysvetlil 
rôzne riziká súvisiace 
s  využívaním internetu, 
pričom používal obrazový 
materiál k  téme. Niektoré 
z otázok objasnil žiakom aj 
s pomocou kresby na inte-
raktívnej tabuli. Deti zaujali 
jednoducho vysvetlené 
systémy ochrany počítača, 
ale aj vizuálny nákres 
komunikácie na sociálnych 
sieťach. Prednášku doplnil 
v iacer ý m i pr í beh m i 
a  praktickými radami, ako 
si zabezpečiť ochranu súk-
romia vo virtuálnom svete. 

Počas hodiny sa deti 
naučili, čo sú to osobné 
údaje, ako si ich chrániť, 
taktiež o vírusoch na inter-
nete, ale aj o práci polície a 
hlavne veľa užitočných rád, 
ako majú byť obozretní na 
sociálnych sieťach. Keďže 

všetci mali svoje kontá na 
najznámejšej sociálnej sieti, 
prednášajúci im objasnil 
riziká spojené s pridávaním 
nových priateľov a  dôleži-
tosť kontroly ich počítača 
rodičmi. Žiaci si uvedomili, 
že za fotografi ami nezná-
mych detí, ktoré ich žiadajú 
o  priateľstvo, môžu byť aj 
nebezpeční dospelí ľudia. 
Verím, že vďaka týmto 
informáciám si nikdy nepri-
dajú neznáme osoby medzi 
priateľov len preto, že ich 
zaujmú na fotografi i. 

Beseda bola pútavá 
nielen pre žiakov, ale i  pre 
mňa ako pedagóga. Preto sa 
touto formou chceme poďa-
kovať Miroslavovi Schlesin-
gerovi z  mestského úradu, 
za veľmi obohacujúcu 
hodinu a tešíme sa na ďalšiu 
spoluprácu aj pre ďalšie 
ročníky. 

  Ivana Kožejová 
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Októbrové zastupiteľstvo
Mestské zastupiteľstvo v Bánovciach nad Bebravou bude 
riadne zasadať v stredu 25. októbra o 14.30 h v Mestskom 
kultúrnom stredisku na Severe. Rokovanie je ako vždy 
verejné a prístupné všetkým občanom. 

Žiadosť o dotácie do konca októbra
Mesto Bánovce nad Bebravou, v zmysle Všeobecne záväzného 
nariadenia č. 53, o poskytovaní dotácií právnickým osobám 
a fyzickým osobám – podnikateľom, oznamuje občanom, že 
svoje žiadosti môžu predkladať do 31. októbra 2017.  Mesto môže 
poskytnúť, podľa výšky získaných príjmov do svojho rozpočtu 
v príslušnom roku, dotácie na rozvoj a podporu miestnej 
kultúry, zachovanie pamiatkových objektov a pamätihodností, 
na podporu športu, vzdelávania, zdravotníctva, sociálnej, 
humanitnej a  charitatívnej činnosti, na základe písomných 
žiadostí. Podrobné informácie pre žiadateľov sú zverejnené 
na webovej stránke mesta, kde nájdu, v uvedenom všeobecne 
záväznom nariadení, aj príslušné predpísané tlačivo.
 Tlačová správa mesta

Nová publikácia Bánovce nad Bebravou - Po stopách času

Jahrada a Senior expo v Trenčíne s celoslovenskou prehliadkou Zlaté ruky

Ocenenie pre okresnú predsedníčku JDS

Výstav y Ja hrada 
a  Senior expo v  Expo 
Center Trenčíne v  tomto 
roku spestrila celoslo-
venská prezentácia ručných 

prác Zlaté ruky, kde seniori 
z každého regiónu predsta-
vili svoje výrobky. Okresná 
organizácia JDS Bánovce 
nad Bebravou nielen 
vystavovala, ale jej pred-
sedníčka Jozefa Sokolíková 
si z  Trenčína priniesla aj  
vysoké ocenenie Jednoty 
dôchodcov Slovenska. 

Na výstave Zlaté ruky 
predstavili svoju šikovnosť, 
tvorivosť a zachovávanie 
tradičných pracovných 
postupov pre ďalšie gene-
rácie. Práce bánovských 
seniorov a senioriek 
sme mohli obdivovať vo 
výstavnom stánku Krajskej 
organizácie JDS Trenčín. 
Svoje výrobky tu prezen-
tovali členovia základných 
organizácií  Horné Ozo-
rovce, Dvorec, Podlužany, 

Žitná – Radiša a priatelia 
z  Klubu dôchodcov Sla-
tinka nad Bebravou. 

Súčasťou v ýstav y 
Senior expo  bola konfe-
rencia s názvom Za zdravý 
životný štýl seniorov.  
Atraktívnej prednášky 
na tému Ľudský mozog 
– malý zložitý zázrak, 
k tor ú orga ni zova lo 
ústredie JDS v spolupráci 
s Regionálnym úradom 
verejného zdravotníctva 
v  Trenčíne, sa zúčastnilo 
aj tridsať seniorov z nášho 
ok resu. Účastníkom 
ponúkli organizátori aj 
možnosť  bezplatného 
vyšetrenia – merania tlaku, 
pulzu, cholesterolu a tuku. 

Okrem prednášky 
si bánovskí seniori 
nenechali ujsť slávnostné 

odovzdávanie v yzna-
menania I. stupňa, ktoré 
udeľuje Ústredie Jednoty 

dôchodcov Slovenska 
svojim  členom za dlho-
ročnú obetavú prácu, dob-

rovoľnícku činnosť, pomoc 
a spoluprácu v prospech 
rozvoja organizácie JDS a v 
prospech staršej generácie. 
Toto ocenenie si prevzala 
aj dlhoročná predsedníčka 
Okresnej organizácie JDS 
Bánovce nad Bebravou 
Joz e f a  S okol í kov á . 
Gratulujeme!

Výlet do Trenčína 
zavŕšili našinci aj náv-
števou výstavy Jahrada, 
kde si prezreli vystavované 
ovocie, farmárske produkty 
a potreby pre záhradkárov 
a včelárov. Osobne ju 
navštívil aj profesor Ivan 
Hričovský, uznávaný 
pomológ, ktorý si svojím 
humorom a  vedomosťami 
získal celé publikum Expo 
Centra v Trenčíne. 

 (r)

Na foto Jozefa Sokolíková s Jozefom Lipianskym, pred-
sedom JDS. Foto: impulz.press

Jednou z aktivít k 785. 
výročiu prvej písomnej 

zmienky o našom meste 
bolo aj spracovanie 
publikácie venovanej jeho 
histórii. 

V  minulých dňoch uzrela svetlo 
sveta pod názvom Bánovce nad 
Bebravou – Po stopách času. Jej 
autorom je zástupca primátora Peter 
Bulík. Publikácia obsahuje fotografi e 
najstarších budov v  meste, niektoré 
už desaťročia nestoja, okolo iných 
denne chodíme a iba málokto vie niečo 
o  ich tvorcoch, využívaní, majiteľoch, 
o  ich histórii. Publikácia obsahuje 17 
fotografi í budov mesta, z ktorých šesť 
je národnými kultúrnymi pamiat-
kami. Na zadnej strane  fotografií 
je zaznamenaný nielen curriculum 
vitae  samotnej budovy, ale obvykle 

aj beh historických udalostí nejakým 
spôsobom s budovou súvisiaci.  Pub-
likácia prináša aj citácie zo starých 
mestských kroník, viaceré všeobecne 
málo známe fakty, obsahuje dávno 
zabudnuté zábery z interiérov budov, 
ktoré už nestoja (Bánovský kaštieľ). 
Osobitnú hodnotu predstavuje aj sprí-
tomnenie  mien  ľudí,  ktorí sa o rozvoj 
mesta zaslúžili v minulých storočiach, 
ich pohnuté osudy. Napríklad mená 
donorov pre stavbu Kostola Naj-
svätejšej Trojice, či osobností, ktoré 
v čase stavby tohto kostola stáli v čele 
Bánoviec, alebo zásadným spôsobom 
ovplyvňovali dianie v ňom. Miniprí-
behy o úsilí ľudí tvoriť nové veci, byť 
na pulze pokroku. Publikácia je hod-
notným príspevkom k  poznávaniu 
histórie nášho mesta, popri poznat-
koch viac známych, prináša i  fakty 
menej známe, spracované čitateľsky 
príťažlivým spôsobom. Publikácia je 
t.č. pripravená do tlače, zakúpiť si ju 
bude možné v  Informačnom centre 
mesta i na Mestskom úrade.  (jk)

Platená inzercia Platená inzercia

Ak by som bol Bánovčanom, 
alebo občanom bánovského 
okresu, volím Petra Bulíka. 
Je to vzácny človek, výborný 
organizátor, má silné 
národné cítenie a navyše 
hlboký vzťah k prírode. Je 
tiež tvorivý, kolega spiso-
vateľ, ideálny typ nielen na 
regionálnu politiku. Viem, 
že za roky jeho pedagogickej 
práce urobil pre rozvoj vzde-
lávania v okrese Bánovce 
nad Bebravou obrovský kus 
práce. Tí z Vás, ktorí ste s ním 
prišli do kontaktu, viete, že je 
správny a slušný chlap.
 Jozef Banáš, spisovateľ
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A vďaka fabrike sa obidve 
mestá rozrástli dvojnásobne. 
Väčšina Bánovčanov v tat-
rovke odpracovalo najlepšie 
roky života. Najmä  o  tom 
boli debaty počas trojho-
dinovej cesty autobusom 
do takzvanej Lašskej brány 
Beskyd...

Tí, čo boli v  Kopřivnici 
prvýkrát, žasli, keď vystúpili 
pred obrovskou budovou 
magistrátu. Desaťposcho-
dový kolos bol za socializmu 
postavený pre generálne ria-
diteľstvo Tatry a v súčasnosti 
tu sídli mestský úrad, rôzne 
štátne inštitúcie, polícia, 
banky, ale aj súkromné fi rmy. 
Takže Kopřivničania majú  
všetko v  jednom objekte. V 
konferenčnej sále na naj-
vyššom poschodí nás prišiel 
pozdraviť osobne starosta 
mesta Miroslav Kopečný, jeho 
zástupca Lumír Pospěch, ale 
aj ďalší pracovníci mestského 
úradu. Najmä hlavných orga-
nizátorov obidvoch stretnutí 
tatrovákov, na našej strane 
Petra Bulíka a  na strane 
Kopřivnice Pavlu Zrunkovú, 
mohli tešiť slová o  tom, ako 
sa takmer stovke Kopřivni-
čanov páčilo v  Bánovciach 
pred mesiacom. A to bol len 
prvý väčší krok k vzájomnej 
spolupráci. Za jeden rok tých 
krôčikov už  bolo mnoho. 
V  marci sme hostili dele-
gáciu, v  lete tu bola partia 
aktívnych kopřivnických 
seniorov, na jeseň si boli 
v  tomto Zátopkovom kraji 
zabehať bánovskí behúni, 
folklóristi z Drienovca vystu-
povali na ich Dňoch medu 
a pesničky. A do konca roka 
tomu ešte nie je koniec...

Z  desiateho poschodia, 
odkiaľ bol výhľad na celé 
mesto, sme sa presunuli 
do fabriky. Všetci sme 
museli absolvovať školenie 
o  bezpečnosti pri návšteve 
prevádzky a  vyfasovali sme 
ref lexné vesty s  nápisom 
„návšteva“. A za závorou sme 
sa dozvedeli, že fotiť nemô-
žeme. A  tak mnoho Bánov-
čanov sklamane odkladalo 
svoje fotoaparáty späť do 
batohov, a  spolu s  nimi 
musel byť ukrytý v  taške aj 
ten redakčný. Takže, ako 

to vyzeralo v  montážnej 
hale firmy Tatra Trucks? 
Jednoznačne skvelo. Čistota, 
pomerne pokojné pracovné 
prostredie  a  množstvo 
strojárskych „zážitkov“. Veď 
strojári si mohli siahnuť na 
najnovšie verzie rôznych 
motorov a  iných súčastí, 
ktoré sa  vkladali do útrob 
najmodernejších karosérií. 
A  tak sme boli svedkami, 
ako na viacerých linkách 
montujú a  kompletizujú asi 
dvadsať druhov rôznych 
nákladných vozidiel. Nie, ako 
kedysi, keď sa chrlil jeden typ 
ako na bežiacom páse dlhý 
čas . Dnes sa „vyrába“ každé 
vozidlo podľa požiadaviek 
zákazníka. A tak sme naprí-
klad videli i „pohladkali“ 
najnovší model Präsidenta, 
či ťahača do Indie, vraj na 
rakety, pancierovanú Tatru 
do Saudskej Arábie, či rôzne 
typy hasičských áut do sveta, 
atď. Nakoľko sme mali skve-
lého sprievodcu Antonína 
Vursta, ktorý v  Tatre prežil 
celý život ako konštruktér, 
nikomu z  našich tatrovákov 
sa z haly odísť nechcelo, lebo 
zaujímavostí o výboji a o sve-
tovom trhu boli natoľko fas-
cinujúce, že sme zabudli na 
čas. Ženy, bývalé tatrováčky 
na dôchodku, žasli predo-
všetkým nad čistotou. Vraj, 
to nie je možné, to si určite 
takto vyzametali a  upratali 
len preto, že sme prišli my... 
Jedinou pamiatkou na náv-
števu Tatry Trucks v Kopřiv-
nici ostane špeciálne vydanie 
časopisu Tatrovák k  120. 
výročiu výroby prvého auto-
mobilu, ale aj spoločná fotka 
pred najnovším modelom 
Präsidenta pred bránami 
fabriky. 

Nakoľko bol program 
celého dňa nabitý na 
minútu, presunuli sme sa 
do Katolíckeho domu, ktorý 
slúži ako kultúrny dom. 
Tu nás domáci pohostili 
chutným obedom a  mladé 
ženy z  mestského úradu 
nám ponúkli aj výbornú 
kávu. Už počas čakania na 
rezeň sa z cestovných kufrov 
vytiahli harmoniky – jedna 
domáca a druhá docestovala 
z  Dolných Ozoroviec. A  tak 

sa počas obeda, ale i po ňom 
spievalo spoločne. Lebo do 
kulturáku prišli aj tunajší 
seniori. Nielen si zaspievať, 
ale aj prehodiť zopár slov 
o  tom, ako žijú, ako aktívne 
trávia svoj čas. Napríklad aj 
tým, že mnohí absolvovali 
kurz sebaobrany. A  tak 
priamo na pódiu sa aj naši  
mohli priučiť, ako sa brániť 
voči útočníkom a  zlodejom. 
Žiaľ, spievanie a  úsmevy,  
také priamo od srdca, museli 
organizátori prerušiť, lebo 
nás čakala ďalšia lahôdka 
dňa...

So seniorom   Anto-
nínom Vurstom sme ešte 
stihli  prebrať previazanosť 
života fabriky s mestom. Tak 
ako aj v Bánovciach. Reč bola 
aj o  vzájomnej spolupráci. 
Najmä konštatovanie, že 
takéto vzájomné stretávky 
medzi Bánovcami a  Kopřiv-
nicou sa mali robiť už oveľa 
skôr, lebo, žiaľ, veľa ľudí 
pomrelo. Pán Vurst veľmi 
rád spomína na letnú náv-
števu partie kopřivnických 
seniorov v Bánovciach. A na 
tie veselé ženy v  najlepších 
rokoch, ktoré sa o  nich po 
celý večer v  Malých Chlie-
vanoch starali, na spoločnú 
zábavu dlho od večera... 
Škoda, že teraz tu v „kaťáku“, 
tak nazývajú Katolícky dom, 
sa musia tak skoro rozlúčiť. 
Vraj, treba prísť aspoň na 
celý víkend. A  s  humorom 

jemu vlastným ma „poveril 
„úlohou: „Bolo by zaujímavé 
zistiť, koľko v  rámci tatro-
váckej spolupráce vzniklo 
spoločných manželstiev, keď 
si Moravák vzal za ženu 
Bánovčanku, alebo opačne...“ 
(Nuž, milí čitatelia, pomôžte 
mi úlohu splniť, prosím... 
a dajte mi vedieť.)

Budova Technického 
múzea Tatra je svojou archi-
tektúrou neprehliadnuteľná. 
Tak ako aj legendárny moto-
rový vlakový expres Tatra 
z  roku 1936, tzv. slovenská 
strela, ktorá dokázala v tých 
časoch prekonať vzdialenosť 
medzi Bratislavou a  Prahou 
za tri a  pol hodiny. Dnes 
je národnou technickou 
pamiatku, na  ktorej rekon-
štrukciu sa pokúša múzeum 
získať peniaze. Hrdza by ju 
za pár rokov zožrala úplne. 
No a útroby múzea ponúkali 
nielen pastvu pre oči, ale aj 
pre dušu strojárov. Už hneď 
pri vstupe sme sa možno 
všetci pofotili pri prvom 
automobile z  roku 1897 

so spaľovacím motorom 
s  názvom NW Präsident. 
Originál je uložený v  Tech-
nickom múzeu v  Prahe, ale 
v Kopřivnici majú vylepšenú 
kópiu. A potom nás už naslo-
vovzatý sprievodca zaplavil 
množstvom zaujímavých 
informácií o  tom, aká bol 
Tatra skvelá a akú významnú 
úlohu hrala v  automobi-
lovom, resp. strojárskom 
priemysle Rakúska - Uhorska 
a  potom Československa. 
A  po úpadku v  deväťdesia-
tych rokoch, ktorý bánovskú 
tatrovku „položil do kolien“ 
úplne, kopřivnická vstala ako 
Fénix z popola. Starajú sa o to 
českí majitelia i manažéri aj 
cez skupinu Czechoslovak 
Group, do ktorej Tatra Truck 
patrí. 

Ale späť k múzeu. Je tu 
vystavených okolo stovky 

modelov, viac sa nezmestilo. 
Ďalšia viac ako stovka čaká 
v  depozite múzea na nové 
priestory. A  tak sme sa 
dozvedeli o  sláve osobných 
tatroviek, napríklad cez 
svetoznámych cestovateľov 
Zigmunda a  Hanzelku, 
alebo keď špeciálne upra-
vená nákladná Tatra vyhrala 
v  roku 1988 Rally Paríž 
Dakar. A  pri jej origináli 
sme sa mohli aj fotiť. V pod-
state sme mohli zvečňovať 
všetko, „fotenie je tu vítané“  
- oznamujú tabuľky. Mnohí 
sme ani netušili, že Tatra 
vyrábala aj vlakové vozne, 
napríklad aj pre slávny 
Orion expres, ale aj vojenské 
vozidlá, o  ktoré prejavil 
záujem aj Hitler. A  preto 
bola pri vypuknutí konfl iktu 
v  tridsiatych rokoch Tatra 
ako prvá obsadená. 

Očarení tatrováckou 
minulosťou, ale i  súčas-
nosťou sme sa presunuli pod 
holé nebo, do historického 
centra Štramberku, tesne 
vedľa Kopřivnice. Tí čo 

vládali, vybehli až k hradnej 
veži zvanej Trúba, alebo 
si posedeli pri dobrom 
domácom pive z tamojšieho 
mestského pivovaru na 
historickom, a  slnkom 
v ysvietenom námestí. 
Určite všetci odchádzali  do 
autobusu s plnými taškami 
špeciality – štramberských 
uší. Je to pečivo v  tvare 
uší, ktoré sa pečie od 13. 
storočia, keď mesto napadli 
Tatári.  Keď ich tunajší 
oby vatelia „vyplavili “, 
v  ich tábore našli niekoľko 
vriec ľudských uší – ktoré 
Tatári sťali z  hláv pobitých 
kresťanov. A  na pamiatku 
tejto udalosti sa tu pečú 
štramberské uši dodnes. 
A keďže ich nájdete v každej 
ulici, tie najlepšie sú vraj 
„u  Hezounu“ s  príchuťou 
medovníka. 

Všetci sme sa  usádzali 
do dvoch autobusov uve-
ličení z  toľkých dojmov 
z  Kopřivnice i  Štramberku, 
ale aj tak trochu „nahne-
vaní“, že sme zo všetkých 
tých krás a zaujímavostí, čo 
kopřivnický chotár ponúka, 
nestihli ani polovicu. Už pri 
štartovaní motora autobusu 
sa v  posádke prevaľovala 
vlna sľubov, že určite sem 
prídeme na dlhšie, aspoň 
na víkend. A  už aj sa kuli 
plány, kedy a ako by to bolo 
najlepšie...

Cestou domov bol aj 
čas na porovnávanie oboch 
miest. Nuž, Kopřivnica je 
na tom omnoho lepšie ako 
Bánovce, najmä, čo sa týka 
cestovného ruchu. Treba si 
to povedať priamo. Má štyri 
múzea – Technické múzeum 
Tatra, Múzeum Fojství, 
Lašské múzeum v Šustalovej 
vile, Auto moto múzeum 
Oldtimer, ďalšie sa  chystá. 
Nemá síce žiadne námestie 
v centre mesta, ako my (vraj 
sa Kopřivničanom veľmi 

páčilo a  ticho nám ho závi-
deli). Okrem toho má zrú-
caniny Šostýn, pod ktorým 
vlastne Kopřivnica ako 
osada vznikla, rozhľadňu 
na Bielej hore, Raškovu 
a Bezručovu vyhliadka, 
Lašský náučný chodník... 
a  ďalej ani nepokračujem. 
Že by sme aj my, Bánovčania 
(v dobrom) ticho závideli?  
A  keďže sme nadviazali 
priateľské vzťahy s  vedením 
mesta, so seniormi, v oblasti 
športu i  kultúry, veríme, 
že sem budeme chodiť čo 
najčastejšie. Kopřivničania 
nám otvorili náruč dokorán, 
a my im...  

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

(Vyše sto fotiek z  návštevy 
Kopřivnice si môžete pozrieť 
na facebooku Bánovské 
noviny.)
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Bývalí bánovskí tatrováci na odvetnej návšteve v Kopřivnici
Od tatroviek Präsident až po štramberské uši

M inulotýždňová bánovská výprava 
do Kopřivnice bola prevažne 

záležitosťou mužov, bývalých tatrovákov. 
Mnohí ju dobre poznali. Fabriku i mesto. 
Ale najviac boli zvedaví na súčasnú výrobu 
nákladných vozidiel Tatra. Značka, ktorá 
k Bánovciam neodmysliteľne začala patriť 
pred šesťdesiatimi rokmi, keď sa nadviazala 
spolupráca s Kopřivnicou. 
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Svoj ou  n áv š t e vou 
poctili nový zbor primátor 
Marián Chovanec, farári 
evanjelickej cirkvi a.v. 
manželia Renáta a  Ivo 
M a d z i n o vc i ,  k a z a t e ľ 
Apoštolskej cirkvi Rastislav 
Vimpeľ s manželkou, 
predseda CASD Bohumil 
Kern, hospodár CASD 
Stanislav Bielik a  starší 
kazateľ Stredoslovenského 
okrsku Daniel Komora. 
Kazateľom nového zboru je 
Michal Fulier, ktorého sme 
požiadali o rozhovor.
 Na začiatok by ste sa 
mohli predstaviť čitateľom...

Som rodák z  malej 
d e d i n k y  pr i  N i t r e . 
Študoval som teológiu na 
Sola Scriptura Teológiai 
Főiskola v  Budapešti a po 
skončení štúdia som bol 
povolaný na juh Slovenska. 
Po troch rokoch slúženia 
a  nadobudnutia nových 
skúseností sa uvoľni lo 
miesto v  Prievidzi, kde 
spadajú zbory Bánovce 
nad Bebravou a Topoľčany. 
Žijem v  Pr iev id zi  s 
manželkou a  dcérkou. S 
požehnaním je  na ceste 
náš syn. Pokračujem na 
m a g i s t er s kom š t úd iu 
v  Banskej Bystrici na 
Univerzite Mateja Bela.   
  Nemali ste problém 
s  jazykovou bariérou? 
Štúdium v  Maďarsku, 
slúženie na juhu Slovenska...

Paradoxom bolo, že 
som mal jazykovú bariéru 
v  Maďarsku, lebo som 
sám nevedel po maďarsky.  
Do Budapešti som šiel 
študovať, lebo škola bola na 
vysokej úrovni, čo sa týka 
teologickej aj duchovnej 
stránky.  Popri štúdiu som 
sa musel učiť maďarský 
jazyk. Nebolo to na škodu, 
lebo práve maďarčinu som 
využil na juhu Slovenska. 

Som jeden z mála kazateľov, 
ktorý ovláda tento jazyk.
  Ve d e l i  s t e  n i e č o 
o  bánovskom reg ióne 
a tunajších zboroch?

Za tie roky, čo som 
pracoval v  Lučenci, som 
počul samé pozitíva na 
tento región. Moji kolegovia 
hovorili, že ľudia sú tu 
veľmi príjemní, priateľskí, 
pohostinní, ochotní podať 
pomocnú ruku a  dá sa aj 

povedať, že v  kútiku srdca 
mi trochu závidia. Musíme 
si dávať pozor, lebo žijeme 
v  sekularizme a  je to, žiaľ, 
cítiť aj v  cirkvi. Ale tu sa 
nemusím o  to báť. Za tie 
dva roky vnímam túto 
oblasť ako moju domovinu. 
Prirástla mi k srdcu. 
 Cirkev adventistov s.d. 
mala svoju modlitebňu 
v obci Dvorec, v časti Sliezska 
Osada. Zažili ste ju?

Nie. Veriaci sa stretávali 
v  priestoroch domu nášho 
jedného brata, ktorý, žiaľ, 
už nežije. Nebol to majetok 
cirkvi ale majetok osobný.  
Keď som sem prišiel, veriaci 
sa už stretávali v zborovom 
dome evanjelickej cirkvi 
a.v. Za tých sedem rokov 
sme premý š ľa l i ,  kde 
pôjdeme, hľadali sme si už 

vlastné priestory. Tento rok 
sme kúpili objekt bývalej 
kaviarne Penelopa a  pustili 
sme sa do rekonštrukcie, 
ktorá trvala približne šesť 
mesiacov. Túžili sme mať už 
niečo svoje, kde by sme mohli 
realizovať rôzne projekty pre 
verejnosť, pre mesto, venovať 
sa práci s deťmi.
 Prečo ste hľadali pomoc 
práve u bratov evanjelikov?  

Máme veľmi pekné 
a dobré vzťahy. Boli ochotní 
nám poskytnúť miestnosť, 
keďže sa moc nevyužívala 
počas pracovného týždňa. 
Taktiež spoločne patríme 
do skupiny protestantských 
cirkví. Brali sme to ako 
bratský akt. Prvého októbra 
tohto roku sme zavítali do 
evanjelického kostola na 
Deň vďakyvzdania. Pri tejto 

príležitosti sme sa verejne 
za ich ušľachtilú pomoc 
poďakovali a  na znak toho, 
že nás tu mali sedem rokov, 
sme darovali obraz, na 
ktorom je vyobrazený druhý 
príchod Pána Ježiša Krista. 
Vďaka reformácii sú naozaj 
našimi bratmi a sestrami.
 Mohli by ste trochu načrieť 
aj do histórie cirkvi...

Počiatky adventizmu 
siahajú do konca 19. storočia 
v Amerike, na Slovensku do 
roku 1903. Prvé cirkevné 
zbory boli za ložené v 
Bratislave v  roku 1911, 
potom v Košiciach a Banskej 
Štiavnici. Počas Slovenského 
štátu a v päťdesiatych rokoch 
bola naša cirkev zakázaná. 
Na Slovensku sú adventisti 
ofi ciálne registrovaná cirkev, 
od roku 1970 ako Cirkev 
Adventistov siedmeho dňa. Z 
malej náboženskej skupiny v 
19. storočí vyrástla v priebehu 
150 rokov svojej histórie 
na celosvetovú komunitu, 
ktorá má v súčasnosti viac 
ako 17 miliónov členov v 
230 štátoch sveta. V dnešnej 
dobe pracujeme na obnovení 
našej cirkevnej  kroniky. 
Prvá kronika sa stratila, 
aj  zborové listy, počas 
Slovenského štátu. Tak  
sa snažíme zbierať rôzne 
dokumenty a  rozprav y 

starších členov. Náš zbor 
v Bánovciach nad Bebravou 
má t r id s ať  of ic iá l ne 
registrovaných členov. 
 Čím sa líšite od iných 
k r e s ť a n s k ý c h  c i r k v í ?
Máme toho viacej. U  nás 
sa svätí sobota. Začína sa 
západom slnka v  piatok 
a  končí sa v  sobotu po 
západe slnka. Nepozeráme 
televíziu, nepočúvame rádio, 
nepracujeme. Oddychujeme 
a   p r i p r a v u j e m e  s a 
plnohodnotne na sobotu. 
Dávame dôraz na aktívne 
pra kt ické k resťa nst vo, 
prežívanie k resťanst va 
v  každodennom živote. 
D b á m e  n a  z d r a v ú 
ž ivoto s pr áv u ,  ne jeme 
nečisté mäso, abstinujeme, 
nefajčíme. Platíme desiatky, 
t.j. desať percent  zo mzdy, 

ktoré slúžia na platenie 
výdavkov cirkvi, na pohreby, 
na platy kňazov... Ľudia nás 
poznajú skôr pod názvom 
sobotári, keďže svätíme 
sobotu. 
 Aké sú vaše plány do 
budúcna?

V  decembri plánujeme 
urobiť  biblické prednášky 
pre verejnosť. Od januára 
c h c e m e  o r g a n i z o v a ť 
pr av ide l né  s t re t nut i a 
v  piatok večer, taktiež pre 
verejnosť , kde budeme 
študovať jednu z biblických 
kníh. Okrem toho chceme 
od jari organizovať kluby 
z d rav ia  v   spoluprác i 
s  občianskym združením  
Život a  zdravie, s  ktorým 
máme veľmi dobré vzťahy. 
Takéto kluby máme už 
v  Prievidzi a  Topoľčanoch. 
Ako cirkev veríme, že 
sme chrá mom Ducha 
svätého, preto Pánu Bohu 
záleží, nielen na našom 
duševnom zdraví, ale aj 
na tom fyzickom. Budú to 
vegetariánske kluby, kde 
budeme hovoriť o  zdravej 
v ý ž i v e ,  s t r i e d m o s t i 
a  dokonca budú aj kurzy 
zdravého varenia.

 Rozhovor pripravil 
 Matúš Broda

 Foto: Patrik Lorín

Cirkev adventistov 
siedmeho  dňa, ktorá 

pôsobí v našom regióne 
a meste už sedem rokov, 
má od 14. októbra tohto 
roka novú modlitebňu. 
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 Spoločenská kronika

Matthias Baláž

Mia Žemberová

Matúš Vöröš

Hana Fábiková

Lea Auterská

Emma Faturová

Martin Augustín Bojko

Matej Eštok

Narodili sa

Peter Rosa a Alena Lechová
Miroslav Baláž a Katarína Marková

Uzavreli manželstvo

Múdre slovo pre dušu
Čím som starší, tým som spokojnejší. O dvadsať rokov možno 
so samou spokojnosťou nebudem môcť vydržať. 
   Milan Lasica

Dnes píše Zuza.nka
Nemám rada štatistiky. Ale 
táto ma ,,dostala“. V roku 
2016 každý jeden občan 
nášho milého, malého 
štátu použil 466 igelitiek 
( v priemere). Verím tejto 
štatistike... veď na mňa 
,,kukajú“ z trávy, visia na 
kríkoch... sú všade. A aj 
ja celá som asi zabalená 
v igelite... ako inak by 
som si uchovala v pamäti 
nákupné tašky môjho 
detstva a mladosti. Vždy 
viseli tam, kde mali. Mohla 
som si vybrať-  kockovanú 

(tá bola len na chlieb), 
alebo kvietkovanú.. . 
a  absolútny top bola tá, 
s drevenými rúčkami. 
V  obchode som ju odložila 
na určené miesto (často aj 
s peňaženkou) a potom som 
už len do nej s prehľadom  
vkladala potraviny bez 
cudzojazyčných názvov.  
Jedna jediná igelitka v našej 
domácnosti ležala  úhľadne 
poskladaná v zásuvke 
s  nepotrebnými vecami ... 
a čakala na svoju chvíľu. 
A ajhľa... dočkala  sa (zb)

Rozhovor s kazateľom Cirkvi adventistov siedmeho dňa 
Michalom Fulierom aj o aktivitách pre verejnosť

Nová modlitebňa na Ulici SNP
 Foto: Katarína Bulejčíková

Firma Toma auto Bánovce nad Bebravou prijme do 
zamestnania pracovníka na dohodu - rozvoz a predaj 
tovaru, náhradné diely na automobily. Je potrebný 
VP typu "B". Prax vo vedení vozidla min. 5 rokov. 
Vhodné i pre vitálneho dôchodcu.  Tel.  0905 150 856.
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Celkom 428 minút 
sme už nedali gól
Zlaté Moravce B – Bánovce 3:0 (0:0)

Cvičenie seniorov

V súboji tímov, 
ktoré do vzá-
jomného duelu 
inkasovali

zhodne po 26 gólov, boli 
jasným favoritom domáci. 
Prvých desať minút sa 
nebolo na čo pozerať, 
potom domáci nadobudli 
optickú prevahu a našich 
futbalistov zatlačili. V 18. 
minúte sa po zakončení 
Baggia predviedol v akcií 
Hipp. Na druhej strane 
vyslal najskôr Hrabal len 
propagačný pokus do 
stredu domácej bránky a 
po polhodine už nebez-
pečnejšiu hlavičku Bartu 
lapil Pichňa. V 35. minúte 
ukázal rýchlosť a tech-
nickú vyspelosť s loptou 
Baggio, no jeho štipľavý 
projektil Hipp vyrazil. Pol-
časový remízový rezultát 
mohol v 43. minúte zmeniť 
Mrocek, ale domácu svä-
tyňu technickým pokusom 
tesne minul. Hneď po 
zmene strán prvýkrát 
gólovo zapršalo. Do úniku 
sa dostal Brazílčan Renan, 
kožené čudo posunul 
krajanovi Baggiovi, ktorý 
na druhýkrát prepasíroval 
loptu za Hippov chrbát. V 
57. minúte mohol vyrovnať 
Barta, ale z veľkého uhla 
mieril vedľa bránky. 
Potom sa Gajdošíkovi 

po dvoch žltých trestov 
začervenalo. Boli to jediné 
kartové tresty v zápase. 
Hosťom však vylúčenie 
načas pomohlo a pri štan-
dardke Bartu a následnej 
dorážke Oleja musel 
preukázal brankárske 
umenie Pichňa. Úspornú 
snahu našich futbalistov o 
vyrovnanie zmrazila akcia 
domácich štvrťhodinu 
pred koncom, pri ktorej 
Rumanko nabil Hamarovi, 
ktorý z hranice šestnástky 
pálil presne. V 82. minúte 
Baggio vysunul do nájazdu 
Rumanka, ktorý v tutovke 
namieril mimo bránky. 
O dve minúty ďalšiu čistú 
šancu Renanovi zmaril 
Hipp. O pár sekúnd však 
Horník presne našiel 
Šlachtu, ktorý zblízka 
rozvlnil sieť po tretíkrát. 
V 89. minúte ešte tvrdú 
Remanovu strelu Hipp 
vyrazil a následne po jeho 
hlavičke sme odvracali 
loptu z bránkovej čiary.    

Góly: 46.Roberto 
Baggio Ribeiro Da Costa, 
74.Dávid Hamar, 84.Tomáš 
Šlachta. Zostava Bánoviec: 
Hipp- Minárik (78.Zita), 
Tabak, Poštrk,Oravec (84.
Bilčík), Mrocek (66.Turoň), 
Barta, Bakši (73.Svatík), 
Olej, Gajdošík, Hrabal 

 (ľm,aj)

K lub dôchodcov 
Bánovce nad Bebravou 
cvičí každý utorok od 15.00 
do 17.00 h pod vedením 
odbornej rehabilitačnej 
cvičiteľky. Informujte sa 
v KD na Farskej.

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce cvičí každý 
piatok, cvičenie je rozdelené 
na dve skupiny: od 13.00 h  

– menej náročné cviky, od 
14.00 h – klasické cvičenie. 
Cvičiť môžu od 13.00 h 
aj zdravotne postihnutí 
seniori. Informácie v  CVČ 
pred cvičením. 

Príďte si aktívne zlepšiť 
svoj zdravotný stav a  psy-
chickú pohodu a nespolie-
hajte sa, že to za vás urobia 
lieky!

Technické chyby nás stali lepší výsledok
Sokol Bánovce – Písek 28:35 (16:18)

Minarovič víťazom Mini Rally Cupu 2017

Medzinárodný zápas v šúľanej

Po úvodnej vyrovnanej 
desaťminútovke si Píse-
čanky prekvapivo hladko 
vypracovali šesťgólové 
vedenie, keď v polovici 
17. minúty Šelasiová 
prepisovala skóre na 7:13. 
Príliš veľký rešpekt našim 
dievčatám zväzoval ruky, 
no predsa len zmobilizovali 
sily a do konca prvého 
polčasu sa dokázali vrátiť 
späť do zápasu. V polovici 

poslednej minúty prvého 
dejstva Alžbeta Obstová 
dotiahla náš celok na roz-
diel dvoch zásahov 16:18. 
Lenže ani po zmene strán 
sa obraz hry nezmenil, 
Bánovčanky sa technic-
kými chybami zbavovali 
šancí na zakončenie, čo 
bola voda na mlyn písec-
kých hádzanárok. Tie na 
začiatku 41. minúty po 
zakončení Palasovej opäť 

ušli na rozdiel šiestich 
gólov 20:26. Naše dievčatá 
opäť zvýšili úsilie a aj vďaka 
vylúčeniam hostiek tromi 
gólmi v rade vykresali 
iskierku nádeje. Tú však 
koncentrovane hrajúce 
Češky rýchlo sfúkli troj-
gólovou šnúrou na 23:29, 
navyše následne domáca 
Hollá nepremenila sed-
mičku. V závere druhého 
dejstva si hostky postrážili 

prvé víťazstvo v súťažnom 
ročníku, ktoré v poslednej 
minúte Velková s Boorovou 
ešte prikrášlili na 28:35. 

Zostava Sokol RMK: 
Sakalošová, Bežová, Čížová 
– Bencová 1, Bridová, 
Hanová, Hrubá, Ráciková, 
Turková 7/1, Holla 3/2, 
Chocinová, Rebrošová, 
Halmová 4/2, Vaňová, 
A.Obstová 7, K.Obstová 6.  
 (mp,aj)     

Mladý Mini Rally Cup 
končil svoju sedemdielnu 
sezónu 2017 na Orave prvým 
ročníkom Rally Show Orava 
– Kubínska hoľa. V  hre 
o  absolútny titul boli až do 
záverečnej súťaže Tomáš 
Minarovič a Matej Bartošík. 

Ambiciózny MRC 
projekt, ktorý má za cieľ 
podporiť mladých a  začí-
najúcich pretekárov, mal 
teda správny náboj až do 
posledných kilometrov. 
Ešte donedávna relykrosár 
Tomáš Minarovič odjazdil 
v tomto roku svoju prvú rely 
sezónu a svojimi výsledkami 
milo prekvapil fanúšikov, aj 
ľudí, ktorí do neho vložili 
svoje nádeje. „Cieľom v tejto 
sezóne bolo zbierať skúse-
nosti a zvyknúť si na systém 
pretekania v  rely,“ priznáva 
Tomáš. Bánovčan po svojom 
debute v  Dobšinskej zime, 

kde skončil predčasne uviaz-
nutý v  priekope, netušil, že 
ťažký začiatok sezóny bude 
mať vydarený koniec. Vo 
zvyšku sezóny MRC totiž 
už ani raz v  cieli nechýbal 
a  najhoršie sa umiestnil na 
piatom mieste. Dve víťazstvá 
v  Strehovej a  v  Levoči ho 
navyše razom zaradili medzi 
lídrov sezóny a  kandidátov 
na titul. Pred poslednou 
súťažou mal Minarovič na 
svojho najväčšieho rivala 
náskok 14 bodov a  stačilo 
mu dôjsť do cieľa na akom-
koľvek mieste pred ním. 
„Matej Bartošík už na prvom 
úseku vyletel z trate. Nabral 
obrovskú stratu a  sám 
sa vyradil z  hry o  titul,“ 
približuje úvod súťaže na 
Orave Tomáš Minarovič 
z  KM Racing Slovakia 
tímu. „Úvod bol však ťažký 
aj pre nás, lebo aj my sme 

sa na blate zošmykli. Nám 
sa však podarilo vyhrabať 
a v  súťaži sme pokračovali. 
Zvyšok už sme odjazdili 
v  kľude. Chytili sme rytmus 
a  postupne sme získanú 
stratu stiahli na minimum. 
Nemalo však zmysel viacej 
riskovať, pretože o  titule už 
bolo rozhodnuté.“ 

V  Mini Rally Cupe 
bol tak v  cieli rýchlejší iba 
Michal Toth (Škoda Fabia). 
Tomáš Minarovič spolu 
s  Martinom Špankom na 
Mitsubishi Lancer EvoIX 
skončili len tesne za ním 
a brali body za druhé miesto. 
Týmto Minarovič iba 
potvrdil zisk prvého miesta 
v  absolútnom poradí Mini 
Rally Cupu 2017! „O takom 
krásnom úspechu sa mi na 
začiatku roka ani nesnívalo,“ 
radoval sa úprimne skromný 
Bánovčan. „Chcem sa veľmi 

poďakovať všetkým, ktorí 
ma podporili. Fanúšikom, 
obetavým chlapcom v  tíme, 
našim fantastickým part-
nerom a  sponzorom, no 
a osobitne aj Marekovi Kru-
picovi, bez ktorého by sme 
tento projekt nemali. Pre mňa 
bol tento rok v MRC mimo-
riadne cenný. Veľmi veľa som 
sa naučil o rely. Získal cenné 
skúsenosti a  spoznal úžas-
ných ľudí. Klobúk dolu pred 
organizátormi MRC. Všetci, 
na čele s Ferkom Debnárom, 
odviedli vynikajúcu prácu. 
Tento Pohár veľmi pomáha 
mladým pretekárom, ktorí si 
na výborne organizovaných 
súťažiach môžu v bezpečných 
podmienkach a za nepo-
merne nižšie náklady, ako 
v MSR, zasúťažiť na rôznych 
povrchoch. Naozaj som si 
to užil a  veľa sa naučil.“                 
 Ľuboš Kašický

Možno si ešte čitatelia 
pamätajú, že na jar tohto 
roku sa v  našom meste 
uskutočnil prvý turnaj 
(na Slovensku) v neznámom 
športe – šúľanej. Prekva-
pivo sa stretol s  pomerne 
veľkým záujmom u hráčov, 
rovnako ako aj s  ohlasom 
u  divákov. A  nezostalo 
len pri tom. Zúčastnili sa 
ho aj skúsenejší súťažiaci 
z  Českej republiky, ktorí 
ocenili najmä úžasnú atmo-
sféru a  nadšenie všetkých 
zúčastnených, či nevídaný 
záujem bánovskej verej-
nosti. Hoci šúľaná sa hráva 
u našich susedov už viac ako 
5  rokov, väčšina turnajov 
vrátane Majstrovstiev ČR sa 
s  mimoriadnym záujmom 
verejnosti nestretáva. Jeden 
z najlepších českých hráčov, 
Marek Šťastný z Krnova,  sa 
pod vplyvom Bánovského 
šúľanca rozhodol založiť 
novú tradíciu – medziná-
rodné stretnutie miest.

Vyzval teda bánovských 
hráčov na vzájomný zápas. 
Výzva bola radostne prijatá 
a  tak v  sobotu 14.  októbra 

2017 došlo v  priestoroch 
Strediska voľného času 
v  Krnove k jedinečnej 
historickej udalosti. Odo-
hral sa zápas, ktorý dostal 
príznačný dvojjazyčný 
dvojnázov 1. Medzinárodné 
utkání / 1. Mezinárodní 
stretnutie. Z  nášho mesta 
vycestovalo 5 reprezen-
tantov, aby zmerali svoje sily 
nielen z priateľmi z Krnova, 
ale aj s (na poslednú chvíľu 
prihláseným) klubom HB 
Ostrava. Celý turnaj sa 
samozrejme, niesol vo veľmi 
priateľskom a  pohodovom 
duchu, ale o víťazstvá v jed-

notlivých kategóriach sa 
bojovalo tvrdo. Bánovčania 
sa za hranicami opäť nestra-
tili. Zvíťazili v  kategórii 
žien, kde si zlatú medailu 
odniesla iba 15-ročná Lucia 
Kajanová ako aj v kategórii 
družstiev. Tam sa na naj-
vyšší stupienok postavil tím 
v  zložení Lucia Kajanová, 
Roman Sány a  Tono Bala-
žovič (na foto). V  ďalších 
dvoch (muži a  zmiešaná 
štvorhra) si víťazstvo vybo-
jovali domáci z Krnova.

Po súťažnej časti 
pokračoval program tom-
bolou a  najmä dôležitým 

momentom – záznam 
o  tejto naozaj jedinečnej 
a v dejinách oboch národov 
nevídanej udalosti bol sláv-
nostne vložený do učebnice 
dejepisu! K  dobrej nálade 
a  upevneniu dobrých 
cezhraničných vzťahov 
prispeli aj neofi ciálne súťaže 
v netradičných disciplínach 
a  záverečná neformálna 
zábava. 

Základy novej tra-
dície boli položené, veľká 
vďaka patrí krnovským 
nadšencom za perfektnú 
organizáciu, chutné občer-
stvenie ako aj príjemné 
ubytovanie. Veríme, že sa 
opäť stretneme nielen pri 
odvetnom stretnutí, ale 
si s  úspešnejšími Čechmi 
(4. miesto na Majstrov-
stvách sveta) zasúťažíme 
aj na prvých oficiálnych 
Majstrovstvách Slovenskej 
republiky, ktoré sa v našom 
meste uskutočnia v  sobotu 
2. decembra 2017. Príďte sa 
s nami zabaviť, prípadne si 
túto netradičnú zaujímavú 
hru vyskúšať!

   Anton Balažovič

Družstvo žiakov 
druhé na Slovensku

V sobotu 14. októbra 
sa v prievidzskej športovej 
hale konali Majstrov-
stvá Slovenska žiakov v 
zápasení gréckorímskym 
štýlom. Desaťčlenná 
v ýprava Bánovčanov 
obstála na republikovom 
šampionáte veľmi dobre. 
Až 7 reprezentantov 
klubu si odnieslo medailu. 
Najcennejší kov síce nik 
nezískal, no vďaka štyrom 
strieborným a trom bron-
zovým medailám obsadil 

MZK Bánovce v hodno-
tení klubov druhé miesto. 
Pod vicemajstrovský 
úspech sa najvýraznejšie 
pričinili Peter Bobuš, 
Samuel Karas, Viliam 
Daniš a  Adam Stepien. 
Všetci menovaní skončili 
na majstrovstvách na 
druhom mieste. Bronzovú 
pozíciu obsadili Tadeáš 
Trnovský, Eros Čele-
chovský a  Matyáš Filo. 
Všetkým gratulujeme!!!

 (mu,aj)
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Ochrana života a zdravia 

Gymnazisti na veľtrhu vysokých škôl

Život a zdravie patria 
medzi najvyššie hodnoty 
človeka, preto je potrebné 
chrániť ich a byť schopný 
poskytnúť pomoc pri ohro-
zení druhému  človeku. 
Vedieť poskytnúť prvú 
pomoc, dokáže veľmi málo 
ľudí. Základné zručnosti v 
poskytovaní pomoci by mal 
ovládať už každý žiak aspoň 
na úrovni tzv. laickej prvej 
pomoci. Vo vysokej miere 
deti sú skupinou ohrozenou 
úrazmi, preto si musia dobre 
osvojiť teoretické vedomosti 
prvej pomoci a vedieť ich v 
prípade nutnosti aplikovať. 
Práve touto témou sa 12. 
októbra zaoberali žiaci 
Špeciálnej základnej školy 
v Bánovciach nad Bebravou. 
V rámci cvičenia sa pedagó-

govia zamerali na zvládanie 
krízových situácií a  posky-
tovanie prvej pomoci. Za 
sprievodu príslušníkov 
Okresného riaditeľstva Poli-
cajného zboru v Bánovciach 
nad Bebravou sa žiaci presu-
nuli na exkurziu do objektov 
Okresného riaditeľstva 
Hasičského a  záchranného 
zboru v Bánovciach nad 
Bebravou. Profesionálni 
hasiči vysvetlili žiakom, 
ako funguje hasičský 
a záchranný systém, ukázali 
svoje pracovisko a  púta-
vými ukážkami predviedli 
svoje pracovné nástroje na 
ochranu života a  zdravia. 
Nadobudnuté zručnosti pri 
poskytovaní prvej pomoci 
si napokon žiaci preskúšali 
v teréne. Cieľom tejto 

akcie bola naučiť žiakov 
s  mentálnym postihnutím, 
že akákoľvek pomoc, ktorú 
zvládnu v  rámci svojich 
schopností, je lepšia, ako 

žiadna.  Za spoluprácu 
a trpezlivosť  úprimne ďaku-
jeme OR PZ a hasičom z OR 
HaZZ.   

 D. Žemberová

V  polovici októbra sa 
žiaci Gymnázia J. Jesenského 
zúčastnili veľtrhu VAPAC 
v Bratislave.  Každoročne 
túto udalosť absolvujú 
žiaci maturitného ročníka 
spolu s triednymi učiteľmi 
a výchovnými poradcami. 
Odjakživa je to miesto 
st retávania zástupcov 

vzdelávacích inštitúcií a 
potenciálnych študentov.  
Cieľom veľtrhu je informovať 
študentov o možnosti štúdia 
na vysokých školách u  nás, 
v ČR ,ale aj vo Viedni, 
Londýne, New Yorku, Paríži, 
Dánsku atď. Pre každého 
návštevníka sú pripravené 
brožúry s  informáciami 

o  kritériách prijatia na 
univerzity, o  zoznamoch 
fakúlt a  ponuka študijných 
odborov, ktoré možno na 
daných vysokých školách 
študovať. Každý návštevník 
môže využiť poradenstvo, 
ktoré poskytujú zástupcovia 
a reprezentanti vysokých 
škôl, ktorí sa snažia 

odpovedať na každú otázku 
a  podeliť sa aj o  osobné 
skúsenosti, ale realizujú aj 
prednášky o programe štúdia 
na   konkrétnych školách.  
Myslíme si, že exkurzia do 
hlavného mesta na veľtrh 
vysokých škôl bola užitočná 
a nápomocná.    
 Simona Dranačková , 4.A 

KST Bánovce pozýva
22. Výstup na Suchý vrch
KST Bánovce nad Bebravou vás pozýva v  nedeľu 
5.  novembra netradičný výstup na Suchý vrch 
(22.  ročník). Stretnutie na vrchole je naplánované 
medzi 10. a  12. hodinou. Pre Bánovčanov je výstup 
najvhodnejší zo Kšinnej po zelenej značke do sedla 
a potom po červenej značke. 
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 Predám 4-izbový rodiný dom v Pečeňanoch, zatep-
lený, dvojpodlažný. Plocha pozemku 676 m2, úžitková 
plocha 191 m2. Cena 43 000 eur.  Kontakt: Veronika 
Kováčiková 0904 912 307.
 Predám garáž pri Bytovom družstve. Tel. 0918 724 240
 Kúpim 1 -2 izbový byt – hotovosť. Tel. 0915 845 925.
 Strojárska fi rma v Bánovciach nad Bebravou, príjme 
zváračov a kontrolóra kvality. Tel.  0918 968 034, 0915 
291 508.
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